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onsellera a l’oposició
del comú escaldenc,
Cèlia Vendrell és
també membre del

grup Fem PS. El moviment recla-
ma una nova forma de fer dins la
formació socialdemòcrata.

Expliqui què és Fem PS.
És un projecte l’objectiu del qual
és el congrés del 20 d’abril. Som
gent amb neguits comuns. Es
presentarà una candidatura per-
què la decisió la tinguin els mili-
tants. Volem ser transparents i
pròxims, canviar l’actitud de fer
del partit i que tingui horitzonta-
litat. Busquem un treball en
equip per millorar les idees que
hi ha a la socialdemocràcia i ser
realment alternativa de govern.

El cavall de batalla no és la ide-
ologia, sinó com es funciona?
La ideologia és clara. Seria més
parlar de l’estructuració del par-
tit. Ser oberts, que la gent vingui
i que tothom aporti idees, es de-
batin i es votin. 

És una crítica al que s’havia fet
fins ara al PS?
He vist com es treballava des de

les comunals, hi havia desil·lusió
per les derrotes electorals i vo-
lem engrescar la gent, capgirar la
tendència i donar alegria a un
partit que s’ho mereix.

Per què ara i no el 2011, des-
prés de la patacada electoral?
Amb qualsevol fracàs, necessites
un temps de dol, interioritzar el
que ha passat per poder tornar a
lluitar. Fa dos anys era massa re-
cent, no ho podies analitzar bé.
Ara hi ha gent que ha marxat i
d’altra que ha entrat i els nous
militants han de tenir un partit
on estar realment a gust. 

Hi ha qui diu que plantegen un
relleu generacional.

Proposem engrescar el partit. No
és cert que vulguem fer fora gent
gran. Volem que vingui tothom i
enviem les comunicacions a tots
els militants.

Bartumeu pot tornar a ser el
cap de llista?
És una persona amb un passat
molt bo. I un present i un futur.
El que passa és que jo vull que el
partit sigui una alternativa de
govern i és la gent qui vota. Jo
l’he votat sempre.

Però ara considera que molta
gent no ho faria.
No sé si l’andorrà del carrer el
veu com la persona que encarna
un govern socialdemòcrata.

És a dir, que creu que la gent
votaria pel PS però no per Bar-
tumeu?
Jo dic que la gent ens ha dit això.
Què volem? Idees o persones?
Nosaltres anem a les idees i les
ha d’encarnar qui pugui gua-
nyar. DA va posar Martí perquè
sabia que podia fer-ho.

Han de fer el mateix, doncs?
Hem de posar la persona a qui el
poble li trobi carisma i més grà-
cia. I, a part d’això, al darrere cal
un bagatge i uns coneixements
per tirar endavant el país i el su-
port d’un equip. 

Parlen d’equip, però algú ha de
liderar.

Hi ha un nucli més fort de Fem
PS al qual s’hi pot agregar més
gent. La idea és treballar en
equip. Ara bé, algú ha d’empè -
nyer el carro, com a tot arreu.

Serà Pere López?
S’ha d’acabar de tancar. De mo-
ment treballem en idees i pro-
jecte. Ara s’elegeix l’executiva, no
el candidat a cap de Govern. Hi
ha temps per acabar de presen-
tar alguna cosa a la ciutadania.
Ara ho fem per la militància.

Com valora el corrent Social-
democràcia i Progrés?
És difícil. No vaig ser dels convi-
dats. No comparteixo la forma
de fer. Trobo bé que es presentin

vàries candidatures però no que
es limiti a uns militants.

Si a vostè l’haguessin convidat,
hi hauria anat?
Si haguessin convidat tothom, sí;
si només són uns quants, no. És
una forma de segregar la gent.

Els darrers dies han rebut críti-
ques fortes.
Les declaracions que es fan cap
als membres de Fem PS no les
comparteixo i no s’estan fent on
toquen. És al si del partit on s’ha
de tenir aquest diàleg.

Per què no hi ha ganes de dià-
leg intern?
Demani-ho a ells. Per part nos-
tra, les ganes de dialogar han
existit sempre. Lamento que ara
es neguin a anar al congrés. És
on haurien d’expressar-se i, fins i
tot, presentar una candidatura.
Hi pot haver vàries opcions, però
el diàleg sempre hi ha de ser. És
la base de la democràcia.

El trencament és inevitable?
Nosaltres fem el nostre camí, vo-
lem dialogar amb tothom, però
si d’una banda no es vol, l’altra
no podrà. La decisió és seva. No
sé si arribarem a aquest final,
però tot indica que sí.

Sense aquesta gent, el congrés
quedaria coix?
Quedaria menys representat. 

Passi el que passi, Fem PS farà
candidatura.
Ho tenim clar. No volem que el
PS desaparegui. No pot ser que
les úniques forces polítiques
d’Andorra siguin DA i el PLA. No
podem deixar el país en mans de
les dretes.

Fins i tot si marxa aquesta gent,
inclòs Bartumeu?
El partit ha de continuar amb o
sense aquesta gent. L’ideal seria
que recapacitessin i tornessin a
dialogar per fer un PS com el del
2009 per guanyar les eleccions. 

ÉS UNA DE LES IMPULSORES DEL GRUP FEM PS I POSA EN RELLEU QUE, MÉS QUE PARLAR D’IDEOLOGIA, LA
CLAU DEL PROJECTE CONSISTEIX A TROBAR UNA NOVA MANERA DE FUNCIONAR DINS LA FORMACIÓ

“La gent ens ha dit que votaria pel
PS però no per Jaume Bartumeu”

GABRIEL PÉREZ
Escaldes-Engordany
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Volem dialogar amb
tothom però si d’una
banda no es vol, l’altra
no podrà

No sé si l’andorrà del
carrer el veu [Bartumeu]
com qui encarna un
govern socialdemòcrata

FERNANDO GALINDO


